
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült: Bánréve Község Képviselő-testületének 2007. június 06-án 13.00 órai kezdettel 
megtartott üléséről. 
 
Jelen vannak:  Hajdu Gábor József polgármester,  

Révay István alpolgármester, 
Bán János, 

   Elekes Péter, 
   Kozma Lászlóné, 
   Naszádi Ferenc,  

Tóth Csabáné, 
   Vass András, 
   Virág Imréné   képviselők, 
 
Tanácskozási joggal: Garaj Dániel   jegyző, 

 Kenyeresné Knez Zita védőnő, 
 Dr. Dobronovszky Györgyi fogszakorvos, 
 Dr. Szabó Győző   háziorvos. 

 
Hajdu Gábor polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a Képviselő-
testület határozatképes, 9 képviselő jelen van. Ujváry Ferenc képviselő Úr jelezte, hogy késni 
fog. Jegyzőkönyv hitelesítőnek Bán János  és Elekes Péter képviselő Urakat javasolta. 
Sajópüspöki és Sajónémeti Képviselő-testülete meghívást kapott az ülésre, de mint láthatjuk 
nem jöttek el. Sajónémeti jelezte, hogy nem fognak jönni, Sajópüspökitől nem érkezett jelzés.   
 
Képviselő-testület 9 igen szavazattal elfogadta a jegyzőkönyv hitelesítőket, és az alábbi 
napirendet. 
 
Napirend:  
 
1. Beszámoló az egészségügyi alapellátásról  
 Előadó: háziorvos 
 
2. Beszámoló az anya-és gyermekvédelem feladatellátásáról 
 Előadó: védőnő 
 
3.         Indítványok, javaslatok 
 
 
Napirend tárgyalása:  
 
1. napirendi pont: Beszámoló az egészségügyi alapellátásról  
 
Hajdu Gábor: Tisztelt Képviselő-testület! A napirenddel kapcsolatos anyagok kiküldésre  
kerültek a meghívó mellékleteként. Kérem vendégeinket, hogy amennyiben ki kívánják 
szóban egészíteni a beszámolójukat, úgy azt tegyék meg. 
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Dr. Szabó Győző: Sajnálom, hogy Sajópüspöki és Sajónémeti Képviselő-testülete nincs jelen. 
A két említett település Képviselő-testületei felé az a kérésem lenne, hogy egy-egy 
lapszkennert be kellene szerezniük, ugyanis az a munkánkat nagyban segítené. Jelenleg a két 
településről a betegtől elkérjük a papírjait, hazahozzuk magunkkal Bánrévére, itt szkennelésre 
kerülnek, majd hurcoljuk magunkkal vissza. A beteg persze nem jön be érte, egy hónap 
hurcolgatás után letesszük. Természetesen ezután a betegnek szüksége lesz rá, jön, kéri, akkor 
kell előkeresni. Lassan már bőröndökkel járunk. Sajónémeti és Sajópüspöki településen egy 
füzetbe kerülnek beírásra a szükséges adatok, majd amikor hazajövünk akkor kell bevinni a 
gépbe az adatokat. Amennyiben ott is beszerzésre kerülnének a szkennerek, úgy megoldható 
lenne a gépre vitelük helyben. Nagyban könnyítené a dolgunkat.  
Mindhárom településen felújításra, korszerűsítésre kerültek az épületek. Megtörténtek az 
akadálymentesítések az egészségügyi intézményeinkben. Minden előírásnak eleget tettünk.  
Az új rendszer - vizitdíj bevezetése, az olcsó gyógyszer – jelentősen lassítja a betegellátást. A 
betegek száma is lényegesen csökkent. Sajnos az egészségügy területén sok intézkedésnél 
nyoma sincs a szakmának. Az intézkedések meghozatalánál aki a gyakorlati oldalt is látja és 
ismeri, sajnos nincs ott. A döntések, törvények meghozatala előtt a szakmával kellene 
egyeztetniük a döntéshozóknak.  
A betegekre jutó idő is nagyon lecsökkent. A betegek általában tolerálják ezt. Szakmailag én 
nem tartom jónak, hogy a betegekre fordítható idő csökken le a vizitdíj bevezetés 
következményeként. A törvény állandóan változik, most is bővítik a kedvezményezettek 
körét. Ez a beteg szempontjából jó, de nem látom, hogy hol lesz ennek a vége. Nem lehet 
átlátni, hogy kinek, mikor legyen kedvezmény. Nem látható, hogy mi a távoli cél.  
A pénz váltogatása is nagy gondot okoz, hiszen a 300,-Ft az pont nem a legszerencsésebb, 
akkor inkább lett volna 200,-Ft, vagy 400,-Ft, vagy 500,-Ft, hiszen az papírpénzzel is 
kezelhető lenne. Nagyon széttördelődik a rendelés, lelassítja a munkafolyamatot. A régi 
rendszerben míg 300 beteget el lehetett látni egy rendelési idő alatt, úgy most ez 100-ra 
csökkent le.  
Az adóterhek folyamatosan nőnek. Sajónémeti település Képviselő-testülete engedményt 
adott, mégpedig 50%-os adókedvezményt. Szeretném megkérdezni, hogy lenne-e erre itt is 
lehetőség? Tudom, hogy az önkormányzatok helyzete is nehéz, de megbeszélés tárgyát 
képezhetné-e ez a dolog.  
Nagyon sok gond, probléma van, de azok inkább szakmai jellegűek. 
 
Garaj Dániel: A beszámoló olvasása során nagyon meglepődtem amikor megláttam az összes 
beteg számát. Az kitűnik a beszámolóból, hogy nem kevés az ellátottak száma. A vizitdíjról 
már többször is beszélgettünk a Dr. Úrral, nem egyszerű dolog ez, de úgy látom, hogy meg 
lehet vele birkózni. A változtatás mindig nehézségekkel jár. 
Az iparűzési adóval kapcsolatosan tájékoztatásképpen el kívánom mondani, hogy nincs 
lehetőség adókedvezményt adni. Amennyiben ez Sajónémetiben így van, úgy valószínűleg 
fognak kapni törvényességi észrevételt ezzel kapcsolatosan. Nincs arra lehetőség, hogy 
különbséget tegyünk. Az eddig kedvezményben részesültek kedvezménye is meg fog szűnni 
2007. december 31-i dátummal.  
A beszámolóban nem találkoztam olyannal, így most szeretném megkérdezni, hogy van-e 
olyan probléma, vagy környezeti hatás a mi területünkön, amivel kapcsolatosan nekünk mint 
önkormányzatnak lépnünk kellene. Gondolok itt olyanra, hogy valamilyen betegség több 
fordulna elő, parlagfű, alultáplált gyerek, vízminőség, stb.  
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Dr. Szabó Győző: Nem igazán tudok olyat mondani, ami kiemelkedő lenne. A statisztikát, ha 
megnézzük, az jó, persze a statisztikák általában azt mutatják, amit a készítője látni szeretne 
végeredménynek. Az is igaz, hogy ezt egy ilyen körzetben nehéz felmérni, de kirívó esetet 
nem látok. A 3 település országos viszonylatban kicsi. A statisztikából kitűnő eredmény 
éppen ezért torz. Nagyobb területen pontosabb a kép. Általánosságban vannak allergiás 
betegek, a pollen országosan jelent problémát. A parlagfű nagy kérdés, mindenki küzd vele, 
ez egy alapprobléma. Véleményem szerint ennek a legfőbb oka, hogy nagyon fejlődik a világ. 
Régen amikor még valóban létezett állattartás, akkor felhasználásra került, megetették az 
állatokkal, így nem jelentett gondot. Most már egyre kevésbé jellemzőek ezek a 
tevékenységek, így ez az önkormányzatra is terhet ró. Ezt én a fejlődés negatív hatásának 
nevezném.  
Az ivóvíz országos szinten a legjobb nálunk.  
A gyerekek foga az tragikus. Itt tudni kellene elfelejteni a rossz szokásokat, mint például nem 
szabad a szülőnek a cumit leszopnia, mert azzal átadja a bakteriális flóráját a gyermeknek, 
ami gondot okoz ilyen téren. Ettől még az is jobb, ha a leesett cumit a földről adja a 
gyermeknek. A hagyományok nehezen változtathatóak meg. Nagyon kevés az ép fogazatú 
gyermek. 
 
Virág Imréné: Sikerül-e az időbe besorolni a betegeket? Az előjegyzés működik-e? 
Ez a beteg létszám valóban őrületesen nagy. 
 
Dr. Szabó Győző: Ez a szám már az összesített. 
 
Virág Imréné: Sok rokonom él Szlovákiában. Ott már korábban bevezetésre került a vizitdíj, 
aztán tavaly megszüntették, helyette azonban az egészségügyi hozzájárulás összegét a 
háromszorosára emelték. Ha ott valaki kórházba kerül, napi 120 koronát kell fizetnie. 
Amennyiben ezt megszorozzuk héttel, úgy látható, hogy a 300,-Ft-os napidíj nem sok. Ott a 
vizitdíj megszüntetésével sokkal rosszabbul jártak. 
Lassan haladnak a reformok. Ez mindenhol így van, és így is volt mindig. Az iskolában az 
alap iskolai felszerelésnek a mi időnkben a ¾-e hiányzott. A reformok sosem mentek könnyen 
és egyszerűen. A bánrévei Képviselő-testület sokat tett azért, hogy a dr. Úr elégedett lehessen. 
Annak idején, amikor nem kis pénzbe került, az EKG-t is megvásároltuk. Az épület külseje és 
a körülmények is megfelelőek. Szeretném a Képviselő-testület, a település nevében is 
megköszönni a munkát. 
 
Dr. Szabó Győző: A bejelentkezéses lehetőség az ilyen helyszínnel nem megvalósítható, 
ahhoz kevés a létszám. Az előjegyzéses rendszer kialakításához vagy el kellene, hogy 
veszítsem az ápolót, vagy fel kellene vegyek valakit a telefont kezelni. Az napi 100-150 
telefon lebonyolítását jelentené. A betegek nem szeretik a bejelentkezéses rendszert, 
konfliktusokat szül.  
Amennyiben szakmailag belemennék ebbe a dologba, az nagyon hosszú lenne. A 
törvényekkel, rendelkezésekkel kapcsolatosan jelezni kell a problémákat az illetékes helyre. 
Feltettem azt a kérdést illetékes helyen, hogy amennyiben egy törvényt megalkotnak azt 3 nap 
múlva miért kell módosítani. Azt mondták, hogy a törvényeket elméletileg dolgozzák ki, és 
csak a gyakorlatban látja, hogy végrehajtható-e.  
Az a véleményem, hogy az a törvény, amit 3 nap múlva módosítani kell az rossz, és aki ilyen 
rossz törvényt hoz, az inkább mással foglalkozzon. 02.15-től került bevezetésre a vizitdíj, 
április 01-től azt volt a terv, hogy a beutalásos törvény változik, de maradt úgy, ahogy van,  
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most akarják módosítani. A beutalásos rendszer is helyi függő. Az lesz a következménye, 
hogy néhány helyen nagyon fel fog tornyosulni a betegek száma. Ebből is nagy kalamajka 
lesz. A szakellátó intézetnek 2 pld-ban kell nyilatkoznia, hogy fogadja a beteget, ezután 
megkapja a beteg a beutalót és úgy mehet. Ez rengeteg idő, valamint nagyon nehéz elérni a 
szakellátóban az illetékeseket. Nem tudom mi lesz egy járványos időszakban, ilyen 
adminisztratív időszükséglettel. A gyógyításra nem jut idő. Az is gondot okoz, hogy beutaló 
nélkül nem fogadják a betegeket a szakellátók, ahová nem is kellene beutalóval menni. 
Elküldik a beteget, hogy vigyen beutalót. A törvény szerint 30 napon túl nem is kellene 
beutaló, de kérik, mert a szakellátók 30 napon túl új betegként kezelik az embereket, mert így 
megkapják rá a juttatást. A megélhetésük miatt járnak így el a szakellátók. A reformokat így 
sem az egészségügyi rendszer, sem a beteg nem tudja feldolgozni. Idő kell míg egy új 
rendszer megszokásra kerül. Csak úgy lehetne, hogy lépésenként, fokozatosan hajtanák végre 
a reformokat, és előtte az egészségügyben dolgozókkal meg kellene azt ismertetni. 
 
Hajdu Gábor: Mi az egészségügyi reform bújával, bajával nem tudunk mit tenni. A vizitdíjat 
én kevésnek tartom, mert sokan elkerülik a TB fizetését. A becsületesen dolgozó emberekkel 
fizettetik meg azt, amit más nem fizet meg, mert nem hajlandó a kötelezettségének eleget 
tenni. Sok milliárdos van az országban, aki nem fizeti meg, így legalább a vizitdíjat ki kell, 
hogy fizessék ők is. Ilyen szemszögből is meg lehet közelíteni ezt a dolgot.  
Részt vettem egy konferencián, erről a témáról is szó esett. Gyorsan jönnek a változások. Ez 
van.  
Laczkovich doktornő nem tudott eljönni az ülésre, nem volt jó neki az időpont, kérte, hogy 
vegyük le a napirendről az ügyelet témáját. Az ügyeleten én például többet kérnék 1000,-Ft-
tól is. Mindig azt hallgattuk eddig az ügyelet részéről, hogy sok az indokolatlan megjelenés.  
 
Dr. Szabó Győző: Az ügyeletben megjelenők száma valóban lecsökkent, a gyermekeknél 
nem. Aki olyan, az 1000,-Ft indokolatlan vizitdíj ellenében is odajön. 
 
Hajdu Gábor: Ezekre a dolgokra kellene megoldást találni, hiszen akik dolgoznak azokat 
sarcolják meg. A közgyógy rendszert is felül kellene vizsgálni, mindenképpen változtatni 
kellene rajta. Hallani olyan híreket, hogy a Búza téri piacon a nyugtatót árulják.  
A fogászati rendelő tető és ablak problémájával nem igazán tudunk mi mit kezdeni. Az az 
épület Putnoké, esetleg egy közös pályázat keretében lehetne erre megoldást találni. 
Az egészségügyi alapellátás Bánrévén jó színvonalú, aminek nagyon örülhetünk. 
Ha nem folyna szét a pénz, hatékony reformokat lehetne végrehajtani.  
Köszönet az egészségügyi alapellátásban dolgozóknak. 
 
Tóth Csabáné: Előfordul-e olyan, lehet-e találkozni olyan réteggel aki ezeknek a 
változásoknak a következményeképpen nem fordul orvoshoz, vagy későn megy, mert nincs rá 
pénze? 
 
Dr. Szabó Győző: Meggyőződésem, hogy baj lesz belőle. Van ilyen. Vannak ellenben olyan 
idős emberek, akik a vizitdíj ellenére is eljönnek majdnem minden rendelésre, hiszen jó egy 
kicsit beszélgetni, kimozdulni. A recepteket 3 hónapra előre lehet megírni. Persze előfordul 
olyan probléma, hogy egy patika nem akarja kiadni már a gyógyszert, mert régi a recept, 
ilyenkor a beteg visszajön,  aztán én felhívom a patikát, és kiadják a gyógyszerét.  
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A közgyógy rendszerrel tényleg nagy gond van. Sajnos a MEP-nél is nagyon nagy problémák 
vannak, olyan orvosokat alkalmaznak, hogy az elképesztő. Valamelyik nap rendelési idő alatt 
felhívott az egyik orvos tőlük, ½ órát feltartott. Azért hívott, hogy az egyik betegnek a részére 
felírt 8 féle gyógyszert nem váltotta ki. Ők ezt meg tudják nézni a rendszerükben. Azt 
mondta, hogy azt ő nem igazolja le, ami nem került kiváltásra. Megkérdezte tőlem, hogy ki 
ellenőrizte azt, hogy a néni kiváltotta-e a gyógyszert. Mondtam neki, hogy ezt én nem tudom 
leellenőrizni. Akkor azt mondta, hogy a nyolcból kettőt tudna leigazolni, így mondjam meg, 
hogy melyik legyen az. Az a beteg azért nem váltja ki a gyógyszert, mert nincs rá pénze, így 
nem kapja meg a közgyógyot. Azt az elképesztő dolgot mondta nekem a MEP orvosa, hogy 
ha egy beteg 3-4 hónapig megvan, megvolt a gyógyszere nélkül, akkor már az nem is kell 
neki, nincs rá szüksége. 
 
Elekes Péter: Igaz-e az, hogy ha egy gyermek táborba kíván menni, akkor egészségügyi 
igazolást kell kérni az orvostól, ami 1000,-Ft-ba kerül. 
 
Dr. Szabó Győző: Nem kerül 1000,-Ft-ba, a gyermekek egészségügyi ellátása ingyenes. A 
fogászat is. 
 
Tóth Csabáné: Mint pedagógus tudom, hogy nagyon rossz a helyzet, rengeteg a fogászati 
probléma, de mi mint pedagógusok, mit tudnánk még tenni annak érdekében, hogy ez 
javuljon,  pozitívan változzon. 
 
Dr. Dobronovszky Györgyi: Most már a gyerekeken és a szülőkön a sor. Mi már többet nem 
tudunk tenni a dolog érdekében. Nagyon sokat beszélünk az iskolában a gyermekeknek a 
dologról. Amit a Győző példának elmondott az egy dolog, de mindenkinek természetesen 
benne van a szájában a baktérium. Ha nem tanul meg a gyerek fogat mosni, úgy 40 éves 
korban fogjuk gyártani az emberekben a teljes protéziseket. Az iskola többet nem tud tenni. A 
bánrévei gyermekek közül is úgy jönnek a gyerekek  hozzánk, hogy a szülő nem kéri a 
kezelést. 14 év alatti gyermekek esetében a törvény nem teszi lehetővé, csak a szülő 
beleegyezésével a fogászati kezelést. Van olyan gyermek, akinek az ellenőrzőjébe a szülő azt 
írja be, hogy „ne nyúljon a gyerekhez”. Az iskolafogászat  ¼ óra beszélgetéssel kezdődik, 
aztán minden gyermekkel külön-külön zárt ajtóknál – hogy a személyiségi jogai ne sérüljenek 
– beszélgetünk el, majd leírjuk azt, hogy mi lenne a teendő, a javaslat. Egy osztályból 2 
gyermek jön vissza, és egy osztályból 5 gyermek mondja azt, hogy igen szeretné a kezelést.  
 
Dr. Szabó Győző: Ez a bánrévei gyermekeknek ingyenes lenne, ugye? Amalgánnal tömtök? 
 
Dr. Dobronovszky Györgyi: Igen, 18 éves kor alatt minden teljesen. ingyenes. Csak a szülő és 
a gyermek tehet már ez ellen. Igen az amalgános tömésre van lehetőség térítésmentesen. 
 
Bán János: Az egészséges életmód keretein belül fogászati vetélkedőt szerveztünk. Mi már 
nem tudunk többet tenni a helyzet javulása érdekében. A fogászati kezelés a gyermekek 
számára ingyenes lenne. Véleményem szerint az a legnagyobb gond, hogy túl nagy már a 
szabadság, és a szülő beleszól, nem engedi, nem járul hozzá, hogy a gyermeke fogait rendbe 
hozzák, ingyenesen. Mi így hiába követünk el mindent.  
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Dr. Szabó Győző: Teljesen érthetetlen, hogy ingyen kapná a gyermek a kezelést, és mégsem 
működik a dolog. Jogállamban élünk, az öntudat már olyan mértékben nőtt, amit nem látok 
jónak.  
 
Kozma Lászlóné: Nagyon köszönjük a fogszakorvos, és a körzeti orvosunk munkáját, 
valamint a mellettük dolgozókét is. A háziorvosunk mellett dolgozó asszisztensnek külön 
elismerés jár.  
A reformok sosem mennek simán, újat hoznak, csak kiforrja majd magát. Elfogadásra 
javasolom a két beszámolót. 
 
Virág Imréné: Köszönjük a fogszakorvos Asszonynak, hogy megtisztelte Képviselő-
testületünket a jelenlétével. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 9 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

39/2007. (VI.06.) számú határozat 
 

Tárgy: Beszámoló az egészségügyi alapellátásról 
 

Képviselő-testület az egészségügyi alapellátásról szóló beszámolókat  
elfogadta. 
 

2. napirendi pont: Beszámoló az anya-és gyermekvédelem feladatellátásáról 
 
Hajdu Gábor: Tisztelt Képviselő-testület! Az anyag a meghívó mellékleteként kiküldésre 
került. A születések számának alakulását tragikusnak tartom. A születések számát látva 
kérdéses, hogyan lesz majd első osztályunk, amennyiben nincs gyerek. Úgy látok rá 
lehetőséget, hogyha a Sajópüspöki gyerekekkel együtt vesszük a létszámot.  
 
Kenyeresné Knez Zita: Reméljük, hogy jövőre jobb lesz a helyzet. Volt már 1998-ban is ilyen 
stagnáló év, aztán az azt követő években jobban alakult.  
 
Hajdu Gábor: A beszámolóban szereplő  20.000,-Ft pótlékról külön döntést kellene majd 
hoznia a testületnek. Nekünk a hivatalban napi kapcsolatunk van a védőnővel, ami nagyon jó. 
Csak pozitívan tudunk nyilatkozni a védőnő munkájáról. A hozzánk érkező információk is 
pozitívak a védőnői szolgálatunkkal kapcsolatosan.  
 
Vass András: Olvasható a beszámolóban, hogy az átszervezéssel kapcsolatosan a mi védőnői 
szolgálatunk Kazincbarcika felügyelete alá tartozik, míg Ózd Edelényhez. Döbbenetes a 
helyzet, az egész országra ez jellemző. 
 
Elekes Péter: Az a javaslatom, hogy szavazzuk meg a 20.000,-Ft-ot. 
 
Vass András: Nekem is ez a véleményem. 
 
 
 



- 7 - 
 
Tóth Csabáné: Az iskolával is nagyon jó a védőnő kapcsolata. A gyermekekkel is nagyon jó 
személyes kapcsolatot alakított ki Zita. Rengeteg felvilágosító órát tart nekik. Maximálisan 
elégedettek vagyunk az iskolában is a védőnővel.  
 
Virág Imréné: A beszámolóból is kitűnik, hogy nagyon sokrétű tevékenységről van szó. Sok 
területre kell, hogy kiterjedjen a figyelem. Azt is figyelembe kell venni, hogy milyen szinten 
és milyen rétegekkel kell hogy dolgozzon. A nagyon alacsony születési szám valóban 
rémisztő. Megnéztem a két évvel ezelőtti anyagot, akkor 13 gyermek született a 
településünkön. Látható, hogy nagyon sok a dokumentációs feladat is. Ezt papír alapon kell 
dokumentálni, vagy számítógépen történik? Milyen méretű irattárral rendelkezel. 
 
Kenyeresné Knez Zita: Két éve már számítógépen dolgozom. Valóban sok az adminisztrációs 
munka is, a küldendő jelentések száma is.  
 
Dr. Szabó Győző: Arról se feledkezzünk meg, hogy amit Zita ledokumentál, azt az 
asszisztensemnek még egyszer le kell írnia. Tetemes munkát végez. 
 
Kenyeresné Knez Zita: Az tény, hogy Zsuzsa ritka jó asszisztens.  
 
Virág Imréné: A beszámoló egy nagyon precíz, pontos anyag. A munkavégzés kimagasló. 
Nekem is az a javaslatom, hogy a 20.000,-Ft-ot adjuk meg. A szülők és a gyermekek nevében 
is, valamint a saját magunk nevében is megköszönhetjük a munkát. Annak kimondottan 
nagyon örülök, hogy csecsemőgondozási tanfolyamra és versenyre viszi a gyermekeket, ez 
régen is így volt, jó látni, hogy újra éled ez a dolog.  
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 9 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

40/2007. (VI.06.) számú határozat 
 

Tárgy: Beszámoló az anya-és gyermekvédelem feladatellátásáról 
 
a./ Képviselő-testület az anya-és gyermekvédelmi feladatellátásról szóló  
beszámoló elfogadta. 

 
b./ Képviselő-testület egyetért azzal, hogy a védőnő munkáltatói döntésen  
alapuló illetmény része helyett területi pótlék kerüljön megállapításra.  

 
Hajdu Gábor: Tájékoztatásképpen el szeretném mondani a T. Képviselő-testületnek, hogy a 
következő rendes testületi ülésre június 19-én kerül sor.  
Mint már az előzőekben is említettem Dr. Laczkovich Katalin jelezte, hogy nem tud részt 
venni az ülésen, ezen a 19-i ülésen jelen lesz, így az orvosi ügyelet témájára akkor 
visszatérünk. Kértük, hogy a tavalyi évvel számoljon el, ezt nem tette meg. A költségvetést 
küldte el, de elszámolásról szó sincs. A tavalyi költségvetés is egy nagyon eltúlzott 
költségvetés volt, ezt az ideit is annak látom. Ebben a megküldött anyagban, az idei 
költségvetésben például a vizitdíj meg sincs említve.  
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Tóth Csabáné: A beszámolóban olvasható, hogy január 01-től nincs megállapodás. Ez miért 
most derül ki? 
 
Hajdu Gábor: Megállapodásunk van vele, csak a plusz kifizetéséről nem kötöttünk vele, ami 
690.000,-Ft-ot jelentene, de ha a Képviselő-testület úgy dönt, fizessük ki neki.  
 
Virág Imréné: Mi az a vállalkozó gépkocsis. 
 
Hajdu Gábor: Pontosan erről, és az ilyen dolgokról van szó. Mindenhol közcélú és közhasznú 
dolgozókkal végeztetik a gépkocsi vezetői teendőket. Mindenki azt keresi, hogy legyen a 
legolcsóbb, hiszen a közcélú, közhasznú munkaerő ingyen van. Putnokon az ügyelet esetében 
ez nem így van.  
Putnok a diszpécserszolgálatot sem veszi igénybe egyáltalán. Azt a diszpécserszolgálatot, 
amit egyébként Ózdon tagi befizetésekből szintén mi tartunk fenn.  
 
 
3. napirendi pont: Indítványok, javaslatok 
 
a./ Gyermekétkeztetési Alapítvány pályázata 
 
Hajdu Gábor: Megkérem a szociális bizottság elnökét ismertesse a bizottság javaslatát. 
 
Tóth Csabáné: Ismertette a bizottság javaslatát, mely teljes terjedelemben a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi.  
 
Kozma Lászlóné: Mi is részt kívánunk venni, mind a szétosztás, mind a kiosztás 
folyamatában.  
 
Garaj Dániel: Az osztás előtt mindenképpen ki kell adagolni majd. 
 
Tóth Csabáné: Természetesen előtte szét lesz adagolva, és időpontra fogjuk hívni a 
részesülőket.  
 
Hajdu Gábor: Bízunk benne, hogy jó lesz a fogadtatás. Bár a tavalyi évben negatív 
tapasztalataink is voltak. 
 
Kozma Lászlóné: Azok mindig is lesznek, ez sajnos így van. Mindenkinek jót tenni nem 
tudsz, így az ilyen dolog pozitív és negatív visszhangokkal is jár. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 9 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

41/2007. (VI.06.) számú határozat 
 

Tárgy: Gyermekétkeztetési Alapítvány pályázata 
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Képviselő-testület egyetért azzal, hogy a GYEA pályázatán elnyert EU  
intervenciós program I. fordulóján átvehető élelmiszerek a Kulturális és  
Szociális Bizottság előterjesztésének megfelelően kerüljön kiosztásra.  
 

b./ PB cseretelep megszüntetése 
 
Hajdu Gábor: A gáz-cseretelep a mi tulajdonunk, bérelte tőlünk egy Kft. Jelezték, hogy nem 
kívánják tovább folytatni a tevékenységet. Ezt kellene elfogadnunk, kérem, hogy vegyük 
tudomásul. A rajta lévő építmény áthelyezésre kerül a műhely udvarára, ott állítjuk fel, a 
traktornak lesz belőle garázs. A terület megmarad nekünk, megnézzük, hogy telekként 
értékesíthető-e, erről a későbbiekben majd döntést hoz a testület. 
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta: 
 

42/2007. (VI.06.) számú határozat 
 

Tárgy: PB cseretelep megszüntetése 
 

Képviselő-testület egyetért azzal, hogy a Bánréve, Béke utcán lévő- tulajdonát  
képező -PB gáz-cseretelep tároló építménye megszüntetésre kerüljön. A bérleti  
jogviszony megszüntetése után az építmény a műhely udvarára garázs céljára  
kerüljön áthelyezésre. 
 

c./ Bejáró tanulók támogatása 
 
Hajdu Gábor: A bejáró tanulók bérletének térítésének ügyében előzményként megemlíteném, 
hogy a Kistérségi Társulásnál felhívták a figyelmünket, hogy a kistérségi támogatás feltétele, 
hogy a bejáró tanulóknak megvesszük a bérletet. A helyzet jelenleg az, hogy a Volán nem 
hajlandó adni nekünk számlát a megvásárolt bérletekről. Csak a gyermeknek hajlandó számlát 
adni. A Volán viselkedésének oka az, hogy vizsgálatot tartott az APEH náluk, és 
megbüntették őket egy tetemes összegre. Ezért hoztak egy olyan belső rendelkezést, hogy sem 
iskola nevére, sem az önkormányzat nevére számlát nem hajlandóak kiállítani. Az eljárásuk 
teljesen szabálytalan, valószínűleg feljelentés lesz a dologból. Ettől a bérletre a gyermekeknek 
még szükségük van. Úgy gondoltuk, hogy a megvásárolt bérletek árát odaadnánk a bejáró 
tanulóknak úgymond támogatásként. Aztán a nyár folyamán meglátjuk, hogyan alakul a 
dolog, de erre a kis időre ezt a megoldást javasoljuk elfogadni.  
 
Garaj Dániel: Sem az APEH-hal, sem a Volánnal nem tudtam egyeztetni az ügyben. A Volán 
egyszerűen nem hajlandó számlát adni. Az APEH leírta egy körlevélben, hogy ki kell adnia 
annak a számlát aki megfelel a feltételeknek. Ha nem találunk megoldást fel fogom jelenteni a 
Volánt.  
 
Virág Imréné: Ebben az esetben nem bánrévei gyermekekről van szó.  
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 9 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
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43/2007. (VI.06.) számú határozat 

 
Tárgy: Bejáró tanulók támogatása 

 
Képviselő-testület a bejáró tanulók támogatására – bérlet vásárlásra - alanyi  
jogon 2007. május és június hónapokra 42.150,-Ft támogatást biztosít.  
 

d./ Régi hivatal értékesítése 
 
Hajdu Gábor: A régi hivatal épületében a lakás felszabadult. A bérlő Ujváry Ferencék 
kiköltöztek belőle. Az irodahelyiségeket még bérli. A GAMESZ átköltözött, látható, hogy 
elkészültek, felújításra kerültek a garázsok, új kerítés készült, rendbe hoztuk az épületet, 
megtörtént a festés, tatarozás, az épület felújítása. A régi irattár is belátható időn belül át fog 
költözni, a bizottság által javasolt helyre. Az épületet meg kellene hirdetni, minél hamarabb el 
kellene adni, amennyiben jelentkezik rá komoly vevő, hiszen üres állapotba az állaga csak 
romlik. Javaslom, hogy a régi hivatal épületét mellékhelyiségekkel kompletten, hirdetmény 
útján hirdessük meg eladásra. Javaslom, hogy a hirdetmény az Észak-Magyarországban és a 
Szuperinfóban jelenjen meg. 
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta: 
 

44/2007. (VI.06.) számú határozat 
 

Tárgy: Régi hivatal értékesítése 
 
  Képviselő-testület a tulajdonát képező Bánréve, Dózsa Gy. u. 1. szám alatti,  

volt polgármesteri hivatal épületét hasznosításra meghirdeti. A hirdetményt az  
Észak-Magyarországban és az ózdi Szuperinfóban kell közzétenni. 
Határidő: 15 nap  

  Felelős: jegyző 
 
e./ Garázs bérbeadása 
 
Hajdu Gábor: Naszádi Ferenc bánrévei lakos a régi hivatal épületében lévő lakás garázsát 
szeretné bérelni, amíg el nem adjuk azt. A kérelem a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
Szavazásra tette az elhangzottakat. 
 
Naszádi Ferenc bejelentette érintettségét 
 
Képviselő-testület 8 igen, 1 tartózkodás szavazattal az alábbi határozatot hozta:  
 

45/2007. (VI.06.) számú határozat 
 

Tárgy: Garázs bérbeadása 
 

Képviselő-testület bérbe adja a tulajdonát képező Bánréve, Kossuth L. u. 38.  
szám alatt lévő személygépkocsi tárolót Naszádi Ferenc Bánréve, Hídberke u.  
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9. szám alatti lakosnak 2007. Június 06-tól 2008. Január 01-ig. A bérleti  
szerződésben 30 napos felmondási időt kell kikötni.  

 
A bérleti szerződés fentiek alapján megköthető.  

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
Megérkezett az ülésre Ujváry Ferenc képviselő Úr. 
 
f./ BOKIK önkormányzati szekciójához csatlakozás 
 
Hajdu Gábor: Ismertette a napirendi ponttal kapcsolatos anyagot, mely a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi.  
Ott az ülésen adtak nekünk egy nyilatkozatot, melyet kértek, hogy töltsünk ki. Ez a 
csatlakozási szándékról szól. Én azt ott nem töltöttem ki és adtam le, hazahoztam, hogy a 
Képviselő-testület döntsön róla. Amennyiben foglalkozni kívánunk gazdaságpolitikával és 
fejlesztéssel a jövőben, úgy ítélem meg, hogy az éves 10.000,-Ft-os belépési díjat érdemes 
befizetni, hiszen ők már konkrét elképzelésekkel rendelkeznek, kész terveik vannak. A 
későbbiekben úgy gondolom, hogy előnnyel járna számunkra. Javasolom, hogy lépjünk be. 
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta: 
 

46/2007. (VI.06.) számú határozat 
 

Tárgy: BOKIK önkormányzati szekciójához csatlakozás 
 

Képviselő-testület csatlakozik (alapító tagként) a B-A-Z Megyei Kereskedelmi  
és Iparkamara Önkormányzati Szekciójához. Az ezzel járó 10.000,-Ft/év  
tagdíjat biztosítja. A döntésről az érintettet értesíteni kell. 

 
Határidő: 8 nap 
Felelős: polgármester 
 

g./ Jutalmazás 
 
Hajdu Gábor: Megkérem Ujváry Ferencet a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság Elnökét, 
ismertesse a bizottság javaslatát a napirendi ponttal kapcsolatosan. 
 
Ujváry Ferenc: Ismertette a bizottság javaslatát, mely a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
Bán János: Már a bizottsági ülésen is az volt a véleményem, hogy a dolgozók is 
megérdemelnék a 3, vagy 4 heti jutalmat. A bizottság ülésén jegyző Úr is részt vett, ott ő 
ismertette, hogy hány millió forinttal jelentene többet ez. A bizottsági ülésen azt mondtuk, 
hogy vissza fogunk térni erre év végén. Ez is jelentős pénzt jelent, hiszen a vezetők bére nem 
a betervezett jutalomkeretből kerül kifizetésre, így a dolgozóknak több osztható.  
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Kozma Lászlóné: Eleve így hoztuk a döntést a bizottsági ülésen is. Év végén újra 
megtárgyaljuk a lehetőséget. Mindenképpen ez a döntés is azt eredményezi, hogy a dolgozók 
elviekben többet kaphatnak.  
 
Naszádi Ferenc: Maximálisan egyetértek a vezetők egy havi jutalmával, de a kifizetés 
módjára javasolnék változást. Most a vezetők is két hetit kapjanak meg, és az ő többletükre is 
koncepciókor térjünk vissza.  
 
Révay István: A vezetők jutalma a ti pénzeteket növeli. A ti pénzetekből megy el az összeg, 
ha a te javaslatod szerint történik a dolog, így rosszabbul jártok, járnak a dolgozók. A vezetők 
élni kívánnak a differenciálás lehetőségével, most így a vezető odaadhatja a plusz  két hetit, 
ha úgy ítéli meg a munkát.  
 
Elekes Péter: A bizottsági ülésen is ott voltam és tartózkodtam a javaslattól, mert nem 
értettem egyet. Most azt javaslom, hogy a költségvetésben szereplő kettő heti jutalmat kapja 
mindenki. Mivel mindenütt spórolni kell, akkor itt is tartsuk be. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. A szavazás eredménytelen volt. 
Hajdu Gábor: Akkor nem lesz jutalom. 
 
Tóth Csabáné: Akkor szavazzuk újra. 
 
Kozma Lászlóné: Mindenképpen javaslom a jutalom kifizetését, hiszen a dolgozók 
tisztességesen dolgoztak, mindenki igyekezett legjobb tudása szerint végezni a munkát, ez 
meg is látszott az eredményen. Nem tudom, hogy a javaslatunkba hol volt a hiba, mi jót 
akartunk, de úgy látom nem jól sült el. A két heti jutalom közalkalmazottak és köztisztviselők 
napjára mindig kifizetésre került az eddigiekben. Olyan még nem volt, hogy ne lett volna 
kifizetve, és felelőtlenségnek tartanám ilyet csinálni. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 7 igen, 2 
tartózkodás, 1 ellenszavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

47/2007. (VI.06.) számú határozat 
 

Tárgy: Jutalmazás 
 

a./ Képviselő-testület  Hajdu Gábor József részére köztisztviselői nap  
alkalmából 418.000,-Ft jutalmat állapít meg.  
b./ Egyetért azzal, hogy a közalkalmazottak, a köztisztviselők részére a  
költségvetésben tervezett 2 heti bérnek megfelelő jutalom kifizetésre kerüljön.  
c./ Javasolja, hogy az ÁMK vezető, és az óvodavezető részére 1 havi, a jegyző  
részére 6 heti bérnek megfelelő jutalom kerüljön kifizetésre.  
A jutalom kifizetés különbözetére 1.021.000,-Ft-ot biztosít a tartalék terhére.  
d./ A közalkalmazott és köztisztviselő dolgozók jutalmazási lehetőségére a 
2008. évi koncepció tárgyalásakor a Képviselő-testület visszatér.  

 
Fentiek figyelembevételével a munkáltatói jogkör gyakorlói gondoskodjanak a  
jutalmak megállapításáról.  
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Határidő: azonnal és július 01. 
Felelős: munkáltatói jogkör gyakorlói 

 
Hajdu Gábor: Tájékoztatásképpen el szeretném mondani, hogy az iskolai sportudvar 
pályázatunk nyert. Sajnos a járda nem. A sportudvar pályázatra a teljes összeget megkaptuk.  
 
h./ Bánrévei Öregfiúk Labdarúgó Klub támogatása 
 
Hajdu Gábor: Az SZMSZ-ünk kimondja, hogy amennyiben pénzügyi vonatkozású kérelem 
érkezik, úgy azt a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság megtárgyalja, majd úgy kerül a testület elé. 
A Bánrévei Öregfiúk Labdarúgó Klub egy kérelmet terjesztett be, átadom a Pénzügyi és 
Ügyrendi Bizottság hatáskörébe.  
 
Tóth Csabáné: Az öregfiúk labdarúgó klubjának vonatkozásában már hoztunk döntést, amikor 
a szervezetek támogatásáról döntöttünk, azt mondtuk, hogy ha konkrét kérelem érkezik tőlük, 
akkor dönt a testület, egyedileg bírálja el.  
 
Virág Imréné: Pontosan úgy szólt a döntésünk, hogy ha konkrét kérelem érkezik, akkor 
visszatérünk rá. 
 
Garaj Dániel: Ismertette a kérelmet, mely a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
Hajdu Gábor: Én tagja vagyok az öregfiúk labdarúgó klubjának. A pályát folyamatosan 
karbantartjuk, valamint az öltöző költségeit is mi álljuk. Nekik a tavalyi idényben mérkőzés 
pénzbe nem került, mert az itthoni meccsek költségeit Plachy László állta, az idegenbelieken 
pedig vendégül láttak bennünket. A tagdíjat mind befizetjük, tehát a tavalyi tagdíjaknak még 
rendelkezésre kell állnia. Nem látom indokoltnak a kérelmet. Úgy egyeztünk meg tavaly, 
hogy aki idegenbe elmegy az 2.000,-Ft-ot bead az itthoni meccsek fedezetésre. Nincsen 
költségük. Nincs működési kiadása sem a klubnak. Én nem javasolok támogatást adni a nekik. 
 
Tóth Csabáné: Javaslom, hogy adjunk nekik valamennyit. Év elején is így döntöttünk, 
valamint mégiscsak ők tartják fenn településünk sport életét. Amennyiben vissza kívánják 
hívni az őket vendégül látókat, úgy támogassuk a klubot. 
 
Vass András: Összeget nem mondok, de én is azt javasolom, hogy adjunk valamennyi 
támogatást. 
 
Kozma Lászlóné: Én is javasolom, hogy adjunk valamennyit, ne zárkózzunk el mereven ettől. 
Szükség van a településen sport életre, ne vegyük el a kedvet teljesen, hátha fejlődésnek indul 
a sport a településen. 
 
Tóth Csabáné: Javasolnám a Falunapon is bevonni őket.  
 
Ujváry Ferenc: Egy hivatalosan bejegyzett egyesületről van szó. A többit is támogatjuk, 
támogassuk őket is. 50.000,-Ft-ot javasolok támogatásként.  
 
Virág Imréné: Maximum 30.000,-Ft támogatást javasolok, és ezt is rizikósnak látom. Ha 
valakinek rálátása van, hogy a sportéletben mik történtek itt az elmúlt időkben, akkor tudja, 
hogy jól meg kell gondolni ezt a dolgot. 
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Elekes Péter: Ez egy másik csapat. 4 csoportmérkőzést figyelembe véve, ha visszahívják őket 
körülbelül 80-100.000,-Ft-ba kerül az ellátás. 
 
Tóth Csabáné: 60.000,-Ft támogatást javasolok megadni. Sportfelszerelésre, jutalmazásra 
használják. 
 
Ujváry Ferenc: Én is javasolom a 60.000,-Ft támogatást. Pénzügyileg úgyis el kell számlával 
számolniuk az összeggel. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 8 igen, 1 
tartózkodás, 1 ellenszavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

48/2007. (VI.06.) számú határozat 
 

Tárgy: Bánrévei Öregfiúk Labdarúgó Klub támogatása 
 

Képviselő-testület a Bánréve Öregfiúk Labdarúgó Klubja részére 60.000,-Ft  
támogatást állapít meg. A támogatást működési költségre, sport eszköz és  
felszerelés vásárlásra, valamint jutalmazásra lehet felhasználni. A  
megállapodás megkötése után a fenti összeg kifizethető. 

 
Határidő: 15 nap 
Felelős: jegyző 

 
Naszádi Ferenc: A Pást és Hídberke utcákban a járda között nagy a fű, a fák ágai pedig úgy 
kilógnak, hogy nehezen lehet közlekedni. 
 
Bán János: A József Attila utca végén a kanyarban olyan nagy a fű, hogy nem lehet kilátni a 
főútra. 
 
Révay István: Szeretném megkérdezni, hogy a sporteszközöket elvitték-e már? 
 
Bán János: A héten már biztosan sor kerül rá, eddig még nem vitték el. 
 
Garaj Dániel: Az utcákra vonatkozó jelzéseket megnézzük, és a szükséges lépéseket meg 
fogjuk tenni.  
 
Ezután a Képviselő-testület zárt ülést tartott, ahol ápolási díj megszüntetéséről döntött. 
 

K.m.f. 
Hajdu Gábor József        Garaj Dániel 
     polgármester                        jegyző  
 
Jegyzőkönyv hitelesítők: 
 
        Bán János                       Elekes Péter 
         képviselő                                                                képviselő 


